
 

 
 
 
 
ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ D’AVALUACIÓ ACADÈMICA 
 
Dia: 11-07-14 
Hora: 10 h 
Lloc: Sala de reunions1 TR8 
 
 
Ordre del dia: 
 
1. Lectura i aprovació de l’acta anterior. 
2. Aprovació del calendari acadèmic 2014-15. 
3. Proposta de canvi de normativa d’avaluació dels blocs curriculars. 
4. Proposta de canvi de normativa de pràctiques externes. 
5. Reavaluació d’assignatures de Fase Inicial 
6. Assumptes sobrevinguts 
7. Torn obert de paraules 
 
 
ASSISTENTS: 
 
Joan Gispets   Degà 
José Luís Álvarez  Secretari Acadèmic 
Aurora Torrents  Vicedegana de Política Acadèmica 
Núria Vila   Vicedegana d’Estudis 
Núria Lupón   Representant del Departament d’Òptica i Optometria 
Joan Antoni Martínez Representant de la Comissió Permanent 
Mª Teresa Morera  Representant del Departament Projectes Enginyeria 
Ester Guaus   Representant Departament  d’Enginyeria Química 
Mireia Pacheco  Representant del Departament d’Òptica i Optometria 
Miquel Ralló   Representant del Departament de Matemàtica Aplicada III 
 
 
EXCUSEN LA SEVA ASSISTÈNCIA: 
 
Elvira Peris   Representant del Departament d’Òptica i Optometria 
Núria Tomàs   Representant de la Comissió Permanent 
 
 
ABSENTS: 
 
 
 

ACTA APROVADA 
 

Data: 15/10/2014 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ: 
 
1. Lectura i aprovació de l’acta anterior: 

 
S’aprova l’acta de la sessió anterior. 
 

 
2. Aprovació del calendari acadèmic 2014-15: 

 
La Vicedegana d’Estudis explica la proposta de calendaris de Grau i de Màster. 
 
Després d’uns minuts de debat s’acorda introduir algunes modificacions que 
afecten tant al calendari acadèmic del Grau com al calendari acadèmic del 
Màster. 
 
S’aproven per consens ambdós calendaris amb les modificacions esmentades, i 
s’acorda publicar-los immediatament a la web de la FOOT. 
 
(S’adjunta annex amb els calendaris definitius) 

 
 
3. Proposta de canvi de normativa d’avaluació dels blocs curriculars: 

 
La Vicedegana de Política Acadèmica exposa la proposta de l’equip directiu en 
relació a l’avaluació dels blocs curriculars. 
 
Aquesta proposta consisteix en tancar automàticament el bloc curricular si els 
estudiants tenen només una assignatura amb qualificació compensable 
(qualificació numèrica entre 4,0 i 4,9), encara que només s’hagin matriculat una 
única vegada d’aquella assignatura. 
 
El motiu d’aquesta proposta és que actualment no s’està tenint en compte el 
rendiment creixent de l’estudiant en les assignatures suspeses amb 
qualificacions iguals o superiors a 4,0. El fet d’haver de tornar a matricular 
aquestes assignatures penalitza econòmicament els estudiants i no es considera 
adequada aquesta penalització en l’entorn actual de crisi econòmica del país. 
 
Ester Guaus pregunta si això afectarà només a Fase Inicial. Aurora Torrents 
respon que d’entrada s’aplicaria a tots els blocs curriculars. 
 
Se succeeixen una sèrie d’intervencions de Núria Lupon, Ester Guaus i Mireia 
Pacheco sobre la conveniència de diferenciar la nota mínima compensable per 
assignatures de Fase Inicial i per altres blocs curriculars; i també sobre la 
dificultat d’aplicar el criteri de rendiment creixent amb un marge de només 9 
dècimes de punt (entre 4,0 i 4,9). 
 
Miquel Ralló exposa la filosofia de l’avaluació curricular: el control del flux 
d’aprovats no ha de ser de professors concrets, sinó de la FOOT. Per tant cal 
afegir sempre una frase en la qual s’indiqui que la CAC de la FOOT podrà saltar-
se aquesta norma en els casos que cregui convenient. 
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Finalment s’acorda per unanimitat: 
 
• No exigir matricular un mínim de dues vegades una assignatura per tal de ser 

aprovada per compensació en una avaluació curricular. 
• Que en les assignatures de la Fase Inicial es mantingui el 4,0 com a nota 

mínima imprescindible per aprovar una assignatura per compensació en una 
avaluació curricular. 

 
Per les assignatures de fora de la Fase Inicial es procedeix a fer una votació per 
tal de decidir la nota mínima necessària per aprovar una assignatura per 
compensació en una avaluació curricular. El resultat de la votació és el següent: 
• Nota mínima de 4,0: 7 vots 
• Nota mínima de 4,5: 3 vots 
 
Per tant, s’aprova per majoria que aquesta nota mínima sigui també de 4,0 fora 
de Fase Inicial. 

 
 
4. Proposta de canvi de normativa de pràctiques externes: 

 
La Vicedegana de Política Acadèmica exposa que malgrat el nom d’aquest punt 
de l’ordre del dia, l’equip directiu va decidir a posteriori tractar aquest tema com a 
una proposta d’una activitat pròpia de la FOOT. 
 
La Vicedegana de Política Acadèmica informa que hi ha conferències que costa 
molt d’organitzar, i que després tenen poca assistència. 
 
Donat que la UPC permet que cada centre defineixi fins a 3 activitats pròpies 
mitjançant les quals es poden reconèixer crèdits del bloc curricular d’assignatures 
optatives, la Vicedegana de Política acadèmica proposa crear una activitat pròpia 
de la FOOT per tal d’augmentar l’assistència de l’estudiantat a les conferències: 
 
• Activitats Acadèmiques Complementàries: els estudiants han d’assistir o 

participar en 16 hores d’aquestes activitats per obtenir 1 ECTS. Qualsevol 
estudiant ho pot fer, des de l’inici de la carrera. Les activitats seran: 

o Assistència a xerrades 
o Assistència a les defenses de TFG i/o TFM. 

 
Les altres activitats pròpies que es proposaran a la UPC per a la seva aprovació 
són: els cribratges (proposada per les professores Marta Fransoy i Montse Augé), 
i les xerrades d’orientació laboral (organitzades per UPC Alumni). 
 
El nombre màxim de crèdits per aquest concepte és de 3 ECTS. 
 
Tere Morera demana si hi haurà un control de si l’estudiant ha aprofitat la 
xerrada, o només ha assistit. Se li respon que només se’ls passarà una enquesta 
d’opinió sobre la xerrada. 
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5. Reavaluació d’assignatures de Fase Inicial: 
 

La Vicedegana de Política Acadèmica exposa la voluntat del Rector 
d’implementar un sistema de reavaluació. A la NAEG publicada pel curs 2014-15 
el redactat sobre aquest punt és (article 4.1.3): 
“Després de la publicació de les qualificacions finals, els centres que han decidit 
aplicar la reavaluació han d’obrir un període de reavaluació per a les 
assignatures que ho tinguin previst a la guia docent. La reavaluació s’ha de fer 
durant el curs acadèmic.” 
 
En relació a aquest procés de reavaluació es recullen les següents opinions: 
 
• Al Degà li costa entendre aquesta reavaluació dins el marc de l’avaluació 

continuada. 
• Ester Guaus explica que el Centre ha de decidir les condicions per anar a la 

reavaluació: 
o Nota mínima obtinguda en l’avaluació continuada 
o Si es renuncia a la nota obtinguda mitjançant l’avaluació continuada 

• Núria Lupon considera que si les assignatures es van repetint cada 
quadrimestre, no té sentit la reavaluació. Si no es repetissin les assignatures 
cada quadrimestre, llavors sí està d’acord, però amb una separació temporal 
més extensa entre la finalització de l’avaluació continuada i l’examen de la 
reavaluació. 

• Joan Antoni Martínez: creu que si a la UPC hi ha dubtes de com implementar 
aquesta reavaluació, la FOOT no hauria de ser dels primers centres en 
aplicar-la. 

• Miquel Ralló estaria d’acord en aplicar-la. 
• L’opinió general és d’aplicar-la només en les assignatures que no es 

repeteixen al quadrimestre següent, com és el cas de les assignatures del Q1. 
 
Finalment, davant els dubtes plantejats, s’acorda no aplicar la reavaluació a la 
FOOT durant el curs 2014-15 per les assignatures dels estudis de Grau que es 
repeteixen, i es mirarà com s’implementa aquest procés en altres centres de la 
UPC. 

 
 
6. Assumptes sobrevinguts: 
 

Avui s’acaba la inscripció del Màster en Optometria i Ciències de la Visió. En 
aquests moments hi ha uns 27 estudiants inscrits, encara que és possible que 
alguns d’ells no s’acabin matriculant. 
 
Aquest número d’inscrits fa pensar que tindrem un problema si només es preveu 
un sol grup de pràctiques. Per tant, es duran a terme dues accions: a les 
assignatures optatives es limitarà el nombre d’estudiants matriculats; i per la 
resta d’assignatures, el Degà i la Vicedegana de Política Acadèmica 
s’entrevistaran amb els coordinadors de les assignatures del Màster per veure 
com es pot resoldre el tema de les pràctiques a cada assignatura particular. 
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L’assignatura Clínica Especialitzada necessitarà un increment de 14,4 punts més 
respecte l’encàrrec aprovat pel curs 2014-15. 
 
S’aprova per unanimitat aquest increment de l’encàrrec, i s’informarà avui mateix 
d’aquest increment al Vicerector Ras. 
 

 
7. Torn obert de paraules: 

 
Miquel Ralló exposa que la informació que figura a les guies docents no s’adapta 
a l’equivalència 1 ECTS = 10 hores de classes presencials, sinó que de moment 
estan programades amb l’equivalència 1 ECTS = 11 hores presencials. 
 
Ester Guaus comenta que hi ha hagut un canvi en la interfície de PRISMA per tal 
d’actualitzar les guies docents. En alguns casos no estan les guies del curs 2013-
14, sinó la de cursos anteriors. 
 
Es demana que s’aclareixi el procediment per fer les modificacions de les guies 
docents. 
 
Miquel Ralló i Ester Guaus proposen que els estudiants que tenen solapaments 
de les classes de diferents quadrimestres (Q1 i Q3, per exemple), es puguin 
aprofitar de les ATENEA semipresencials. 
 
Tere Morera pregunta per què les modificacions que incorpora en l’aplicatiu de la 
docència de les assignatures no queden actualitzades. Se li respon que es 
comentarà la incidència a Pau Cabañol. 
 
S’informa que la preinscripció de Grau en 1ª prioritat a data d’ahir és la següent: 
• Grau Presencial: 61 
• Grau Semipresencial:13 
 

 
S’aixeca la sessió a les 12:30 h. 
 
 
 
El Secretari Acadèmic      El Degà 
 
 
 
 
 
 
José Luis Alvarez Muñoz     Joan Gispets Parcerisas 
 
 
 
Terrassa, 11 de juliol de 2014 
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